



សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

អង្គការវ័យរ កម្ពុជានឹងត្រូវធ្វើយុទ្ធនាការ 16 ថ្ងៃដើម្បីបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី និងមានសម្ពាធយុទ្ធនាការថ្មីនេះ និងមានសកម្មភាពនៅពាសពេញរាជធានីភ្នំពេញ។ យុទ្ធនាការ ដែលបានធ្វើជាមុនសម្រាប់ព្រឹត្តិការណ៍ថ្មីៗដើម្បី ប្រារព្ធយុទ្ធនាការពណ៌ទឹកក្រូច ដោយផ្ដោតលើសារមួយគឺ (គ្មានការបៀតបៀនផ្លូវភេទនៅទីនេះ) ។ ក្នុងគោលបំណងដើម្បីលើកទឹកចិត្តគ្រប់គ្នាដើម្បីបង្ហាញថាពួកគេនឹងមិនអត់ឱនសម្រាប់ការបៀតបៀនផ្លូវភេទ នៅក្នុងកន្លែងការងារ និងសហគមន៍របស់ពួកគេ។

អង្គការវ័យរនឹងរៀបចំព្រឹត្តិការណ៍នេះនៅក្នុងសាលារៀន សាកលវិទ្យាល័យ តាមកន្លែងធ្វើអាជីវកម្ម និងសហគមន៍ ក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ។ នៅតាមសាលា និងសាកលវិទ្យាល័យ អង្គការវ័យរកំពុងធ្វើការគាំទ្រដល់អង្គការដៃគូក្នុងស្រុក សមាគមន៍អភិវឌ្ឍសុខភាពប្រជាជន (PHD) ដើម្បីបង្កើនការយល់ដឹងក្នុងចំណោមសិស្ស និស្សិតក្នុងរយពេល ប៉ុន្មានសប្តាហ៍នេះ ដើម្បីដឹកនាំសម្រាប់សកម្មភាព១៦ថ្ងៃ។ ពួកគេមានការផ្ដោតជាពិសេសក្នុងការលើកទឹកចិត្ត ដល់បុរសដើម្បីធ្វើចំណាត់ការក្នុងការនិយាយថាអំពើហិង្សាលើស្ត្រីគឺមិនអាចទទួលយកបាននោះទេ។

អង្គការវ័យរនឹងត្រូវធ្វើការជាមួយម្ចាស់អាជីវកម្មដូចជា អ្នកគ្រប់គ្រងរោងចក្រ និងម្ចាស់ហាងសេវាកម្សាន្ត ដើម្បីរៀបចំនូវព្រឹត្តិការណ៍នេះ។ ផ្ទាំងអប់រំខ្នាតធំ នឹងត្រូវបង្ហាញជាមួយគ្នាអក្សរដែលប្រឌិតថា "ចិត្ត ជាស្ត្រីវ័យក្មេងម្នាក់ដែលបានរកឃើញកម្លាំងដើម្បីក្រោកឈរឡើងសម្រាប់ការបៀតបៀនផ្លូវភេទ ហើយ ឥឡូវនេះកំពុងគាំទ្រដល់អ្នកដទៃទៀតដែលប្រកបដោយទំនុកចិត្តឱ្យធ្វើដូចគ្នាដែរ។ អ្នកចូលរួមក្នុងព្រឹត្តិការណ៍ ទាំងនេះនឹងមានឱកាសដើម្បីថតរូបរបស់ពួកគេឈរជាមួយចិត្ត ហើយបង្ហោះទៅលើទំព័រហ្វេសប៊ុក [Safe Community Forum](#) ដើម្បីបង្ហាញនូវការគាំទ្ររបស់ពួកគេ។

ព្រឹត្តិការណ៍នៅក្នុងរោងចក្រកាត់ដេររួមបញ្ចូលទាំងការប្រកួតជាអន្តរសកម្ម នៅពេលអាហារថ្ងៃត្រង់សម្រាប់កម្មករ កម្មករិនី ដើម្បីឈ្នះរង្វាន់ ខណៈដែលហាងនានា ដូចជាហាងបៀរហ្គាឌិនត្រូវផ្ដោតកាន់តែខ្លាំងទៅលើភ្ញៀវដែល

ចូលមកហាងរបស់ពួកគេ។ អង្គការវែរ បានលើកទឹកចិត្តដល់មនុស្សគ្រប់គ្នាឱ្យចុះហត្ថលេខាទៅលើកាត់ប្តេជ្ញាចិត្ត ដោយសរសេរលម្អិតអំពីសកម្មភាពដែលនឹងយកមកដើម្បីបញ្ឈប់ការបៀតបៀនផ្លូវភេទ នៅក្នុងកន្លែងការងារ និងសហគមន៍របស់ពួកគេ។ មានបទចម្រៀងខាងលើមួយដែលនឹងត្រូវបានចាក់ផ្សាយក្នុងទីតាំងណាមួយ ដែលបានជ្រើសរើស ជាមួយក្រុមស្ត្រីដែលមកពីសមាគមសាមគ្គីស្ត្រី ផ្សព្វផ្សាយស្រាបៀរនៅកម្ពុជា (SABC) អាចប្រាប់អ្នកគ្រប់គ្នាបន្ថែមទៀតអំពីយុទ្ធនាការនេះ។

រ៉ឺម៉កកងប៊ិដែលបានចូលរួមដង្ហែរក្នុងយុទ្ធនាការពណ៌ក្រូចក្នុងខែតុលាដែលនឹងចេញជាក្បួនក្នុងអំឡុងពេលនៃ យុទ្ធនាការនេះ។ អ្នកបើករ៉ឺម៉កកងប៊ិនឹងនិយាយជាមួយអតិថិជនរបស់ខ្លួនអំពីសារៈសំខាន់នៃ ការផ្លាស់ប្តូរការស្តី បន្ទោសចំពោះស្ត្រី និងគាំទ្រដល់ពួកគេក្នុងការរាយការណ៍អំពីហិង្សាទាក់ទងនឹងយេនឌ័រនៅពេលកើតមានឡើង។ នៅព្រែកលាប ជាកន្លែងដែលអង្គការវែរបានជួយគាំទ្រដល់អាជ្ញាធរមូលដ្ឋានដើម្បីធ្វើការបង្កើតនូវនីតិវិធីស្តង់ដារ នៃប្រតិបត្តិការសម្រាប់រាយការណ៍ករណីឧបត្តិហេតុនៃអំពើហិង្សានេះនឹងឈានជំហានមួយបន្ថែមទៀត។ សមាជិកនៃគណៈកម្មាធិការប៉ុស្តិ៍សម្រាប់ស្ត្រីនិងកុមារ (CCWC) នឹងត្រូវបាននិយាយជាមួយម្ចាស់ផ្ទះជួលជាបុគ្គល និងចែកចាយសម្ភារៈដោយមានបញ្ជាក់នូវសេចក្តីលម្អិតជាក់លាក់អំពីរបៀបនៃទាក់ទងទៅប៉ូលីសក្នុងតំបន់នោះ។

អង្គការវែរក៏នឹងចូលរួមផងដែរនូវព្រឹត្តិការណ៍ផ្សេងទៀតដូចជាការរាំជាក្រុមដែលបានរៀបចំដោយក្រសួង កិច្ចការនារី និងកំពុងធ្វើការជាមួយ UN Women ដើម្បីលើកកម្ពស់សកម្មភាពរបស់អង្គការជាច្រើននៅទូទាំង ប្រទេសកម្ពុជា។

"នេះជាយុទ្ធនាការ 16 ថ្ងៃដើម្បីបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រីគឺជាយុទ្ធនាការដែលមានសារៈសំខាន់ណាស់ សម្រាប់អង្គការវែរ ដូច្នេះយើងជឿជាក់យ៉ាងមុតមាំក្នុងសិទ្ធិស្ត្រី ដើម្បីជីវិតមានសេរីភាពពីការប្រើអំពើហិង្សា" លោកស្រី ចូអាន ហ្វែរលី ជានាយិកាប្រចាំប្រទេសរបស់អង្គការវែរនិយាយ។ នេះគឺជាមូលហេតុដែលយើង បានជ្រើសរើសក្នុងពេលវេលានេះដើម្បីសកម្មភាពថ្មី ដោយផ្តោតជាសំខាន់នៅលើការឆ្លើយតបទៅលើការ បៀតបៀនផ្លូវភេទ។ យើងចង់ផ្លាស់ប្តូរអាកប្បកិរិយារបស់មនុស្ស និងផ្លាស់ប្តូរការស្តីបន្ទោសចំពោះស្ត្រី។ ដូច្នេះ ស្ត្រីដែលធ្លាប់មានបទពិសោធន៍ការបៀតបៀនត្រូវស្តាប់ដោយគ្មានការវិនិច្ឆ័យ, បានបង្ហាញនូវការគាំទ្រ និងលើកទឹកចិត្តឱ្យរាយការណ៍ទៅអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធ។ យើងសង្ឃឹមថាវានឹងបង្កើតជាបរិយាកាសដែលការបៀតបៀន ផ្លូវភេទគឺមិនត្រូវអត់ឱនឱ្យបានទេក្នុងប្រទេសកម្ពុជា"

ចូលទៅកាន់ www.care-cambodia/16days ដើម្បីអានអំពីការងាររបស់អង្គការវែរក្នុងការបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទាក់ទងមក៖ អាត ពិសាល ប្រធានកម្មវិធីអំពើហិង្សាទាក់ទងនឹងយេនឌ័រ
(Pysal.eart@careint.org)

វែរគឺជាអង្គការអភិវឌ្ឍន៍ដែលធ្វើការក្នុងទិសដៅប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងភាពក្រីក្រជាសកល ដោយផ្ដោតជាពិសេសលើស្ត្រី និងកុមារីដើម្បីនាំមកនូវការផ្លាស់ប្តូរយូរអង្វែងដល់សហគមន៍របស់ពួកគេ។ អង្គការវែរបានបង្កើតឡើងតាំងពីឆ្នាំ១៩៤៥ ហើយបានធ្វើការជាមួយប្រជាជនកម្ពុជាតាំងពីឆ្នាំ១៩៧៣ ។ អង្គការវែរធ្វើការជាមួយប្រជាជនរាប់ពាន់នាក់នៅក្នុងប្រទេស កម្ពុជា ហើយជាពិសេសធ្វើការជាមួយស្ត្រីដែលបានធ្វើចំណាកស្រុកទៅទីក្រុងស្រ្តីនិងក្មេងស្រីដែលជាជនជាតិភាគតិច និងស្ត្រីជនបទដែលបានឆ្លងកាត់នូវការបដិសេធសិទ្ធិរបស់ពួកគេជាច្រើនដង។ អង្គការវែរកំពុងធ្វើការដើម្បីបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រីក្នុងប្រទេសកម្ពុជាអស់ជាអស់រយៈពេលជាងមួយទសវត្សរ៍មកហើយក្រុមការផ្តល់មូលនិធិពីរដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលី និងអង្គការសហប្រជាជាតិ *UN Trust Fund* ដើម្បីបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី។

យុទ្ធនាការ 16 ថ្ងៃដើម្បីបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី គឺយុទ្ធនាការសកលប្រចាំឆ្នាំមួយដែលចាប់ផ្តើមនៅថ្ងៃទី 25 ខែវិច្ឆិកាដែលជាទិវាអន្តរជាតិដើម្បីលុបបំបាត់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី និងបន្តរហូតដល់ថ្ងៃទិវាសិទ្ធិមនុស្សអន្តរជាតិ នៅថ្ងៃទី 10 ខែធ្នូ។ ប្រទេសកម្ពុជាអង្គការ UN Women ក្រសួងកិច្ចការនារី និងអង្គការដទៃជាច្រើនទៀតរួមគ្នាដើម្បីបង្កើនការយល់ដឹងនៃការបញ្ឈប់អំពើហិង្សាលើស្ត្រី។ ព័ត៌មានបន្ថែមទៀតអំពីព្រឹត្តិការណ៍នេះនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជានឹងត្រូវបានផ្សព្វផ្សាយនៅ www.16days.info ។

(បកប្រែក្រៅផ្លូវការ)